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Úvodník starosty města
Přeji vám příjemné letní chvilky u našeho zpravodaje, vážení čtenáři. 
Těší mě, že váš zájem o tiskovinu města Černovice neklesá, i když víme, 

že číst dnes něco vytištěné na papíře je již pro mnohé vzácnou chvilkou. 
Doufám, že i tentokrát přineseme pestrou a zajímavou směs informací 
o tom, co se v našem městě stalo dávno, nedávno a co nám přinese bu-
doucnost. 

Z těch věcí, které se stanou v blízké budoucnosti, mi dovolte jmenovat 
v úvodníku jednu. 

Blíží se komunální volby a je férové říct, že v nich budu znova kandido-
vat a rád bych obhájil pozici starosty. 

Nečekejte ode mě klišé o odcházení od rozdělané práce (přijde mi hlou-
pé). Každou práci lze dodělat. Pokud bych už nepokračoval jako starosta, 
předám svému nástupci město v pořádku, s připravenými projekty rozvoje 
města, a i s dostatkem peněz na to, aby se v té práci dalo pokračovat. 

Svou vizi města nemusím asi dlouho představovat – o chystaných i usku-
tečněných věcech se dozvídáte nejen ze zpravodaje, ale snad i z toho, jak 
se vám v našem městě žije. 

I politická soutěž má probíhat kultivovaně a otevřeně. Aby měli mož-
nost své nápady a návrhy prezentovat i jiní, nabízím všem kandidujícím 
stranám nebo sdružením v příštím čísle zpravodaje jednu stránku k jejich 
prezentaci. Napište své představy a plány, uzávěrka posledního předvo-
lebního čísla je 20.8. 

Obohacující čtení vám přeje 
Jan Brožek, starosta města. 

Zprávy z radnice

Rekapitulace usnesení ze zasedání Zastupitelstva 
města Černovice konaného dne 9. května 2018
Zastupitelstvo města Černovice schvaluje:
•	 jednací řád Zastupitelstva města Černovice
•	 úpravu podia v tělocvičně ZŠ
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•	 pokládku asfaltu u projektu Lokálka II dle nabídky firmy Vialit So-
běslav spol. s r.o.

•	 zahloubení vodovodu na Vackově dle nabídky pana Petra Kubery
•	 jako dodavatele opravy fasády na bývalé škole v Benešově pana Mi-

lana Podhradského na základě jeho nabídky ze dne 9. 5. 2018
•	 1) prodej pozemků p. č. 2200/45, 2200/46 a 2200/47 v k.ú. Černovice 

u Tábora za cenu v místě obvyklou 50,-  Kč/m2 p. XXXX, 2) koupi 
pozemku p. č. 2209/5 v k.ú. Černovice u Tábora za cenu v místě ob-
vyklou 50,-  Kč/m2 od p. XXXX

•	 Obecně závaznou vyhlášku č. 1/2018, kterou se mění obecně závazná 
vyhláška č. 4/2011, o místním poplatku ze vstupného

•	 ZÁMĚR pronájmu části pozemku p. č. 514/1 v k.ú. Svatava u Černo-
vic, o výměře  cca 210 m2, p. XXXX

•	 ZÁMĚR pronájmu nemovitosti p. č. 47/1 v k.ú. Svatava u Černovic 
(rybník) p. XXXX

•	 vybudování vrtu na Rytově
•	 přijetí daru firmy ČEZ na nákup traktoru a pověřuje starostu přípra-

vou nákupu
•	 rozpočtové opatření číslo 6
•	 ZÁMĚR prodeje pozemku p. č. 4946/6 v k.ú. Černovice u Tábora
•	 nákup pozemku číslo 1293 v k.ú. Dobešov u Černovic za cenu 40,- 

Kč/m2

•	 ZÁMĚR prodeje části pozemku p. č. 1469/8 v k.ú. Benešov o výměře 
cca 15 m2

 
Zastupitelstvo města Černovice nesouhlasí
•	 s rušením matriky ve městě Černovice, navrhovaným ministerstvem 

vnitra, a pověřuje starostu jednáním s cílem matriku ve městě Černo-
vice zachovat 

Zastupitelstvo města Černovice bere na vědomí:
•	 studii na rekonstrukci sokolovny, pověřuje starostu zajištěním zapra-

cování připomínek do studie a také nabídek na dokumentaci pro pro-
vedení stavby

•	 obecný návrh kupní smlouvy na pozemky pro rodinné domy
•	 rozpočtové opatření číslo 5
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Zastupitelstvo města Černovice pověřuje starostu:
•	 zajištěním snížení podkladů vozovky v úseku od č.p. 18 k č.p. 15 a za-

jištěním opravy cesty na Vackově dle nabídky firmy Vialit Soběslav 
spol. s.r.o., pokud to podmínky umožní, tak i od č.p. 18 k č.p. 15 
 

Zastupitelstvo města Černovice přesouvá:
•	 další projednání bodu „Řešení požadavku na zpevnění plochy u by-

tovky č.p. 396 v Tyršově ulici“ na příští zasedání

XXXX – Anonymizace z důvodu ochrany osobních údajů

Rekapitulace usnesení ze zasedání Zastupitelstva 
města Černovice konaného dne 13. června 2018
Zastupitelstvo města Černovice schvaluje:
•	 pořízení projektové dokumentace na rekonstrukci sokolovny v úrov-

ni dokumentace pro stavební povolení a dokumentace pro provedení 
stavby od firmy A-Z eko ateliér s.r.o. Soběslav, za podmínky, že v do-
kumentaci pro stavební povolení bude navržena etapizace stavby

•	 provedení úpravy cesty k domu Samota 222 dle nabídky fy Hájek 
stavby s.r.o., se současným vybudováním odvodňovacích profilů

•	 účetní závěrku města Černovice ke dni 31. 12. 2017
•	 závěrečný účet města Černovice za rok 2017
•	 výsledek přezkoumání hospodaření města za rok 2017 dle předložené 

zprávy Krajského úřadu Kraje Vysočina s výhradou a přijímá systé-
mové opatření k nápravě zjištěného nedostatku: smlouvy uzavřené 
na veřejnou zakázku i jejich dodatky budou zveřejňovány na profilu 
zadavatele v zákonné lhůtě, kontrolu profilu zadavatele provádí sou-
běžně starosta města, tajemnice MěÚ a hlavní účetní, a to nejméně 
dvakrát měsíčně. Konkrétní nedostatek, spočívající v nezveřejnění 
Kupní smlouvy na nákup traktoru s lesnickou nástavbou ze dne  
30. 1. 2017, byl napraven zveřejněním této smlouvy dne 25. 10. 2017. 
Termín: ihned, trvale

•	 prodej části pozemku p. č. 1469/27 v k.ú. Benešov, o výměře cca 
15 m2, paní XXXX, za cenu v místě obvyklou 40,-  Kč/m2

•	 pronájem části pozemku p. č. 514/1 v k.ú. Svatava u Černovic, o vý-
měře 190 m2, p. XXXX, výše nájemného 2,-  Kč/m2 a rok
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•	 ZÁMĚR prodeje části pozemku číslo 1310/22 o výměře cca 136 m2 
v k.ú. Dobešov u Černovic

•	 pronájem nemovitosti p. č. 47/1 v k.ú. Svatava u Černovic (rybník) 
p. XXXX, výše nájemného 2,-  Kč/m2 a rok

•	 uzavření Smlouvy o zřízení věcného břemene č.: ZP-
014330045077/014

•	 úpravu tělocvičny v ZŠ ČE dle nabídky p. Tibora Virčíka
•	 zachování matriky ve městě Černovice i přes očekávané snížení pří-

spěvku ze strany státu na výkon této agendy
•	 ZÁMĚR prodeje pozemku p. č. 1222/2 v k.ú. Černovice u Tábora 

Římskokatolické farnosti Černovice

Zastupitelstvo města Černovice neschvaluje
•	 poskytnutí příspěvku na provoz Linky bezpečí pro rok 2018 
 
Zastupitelstvo města Černovice bere na vědomí:
•	 stav přípravy projektu na rekonstrukci Mariánského náměstí
•	 informace starosty o dokončení opravy vodovodu ve Stříteži
•	 nevhodnost řešení dle usnesení zastupitelstva města Černovice 

č. 79/12 ze dne 13.6.2012, toto usnesení ruší a schvaluje odstranění 
sloupků

 
Zastupitelstvo města Černovice pověřuje starostu:
•	 objednáním výběrového řízení na rekonstrukci Mariánského náměstí 

u Svazku obcí Mikroregionu Stražiště
•	 přípravou restaurování Mariánského sloupu
•	 nákupem stroje Yanmar SA 221 s mezinápravovým sečením a sběra-

cím košem, s využitím daru od společnosti ČEZ a dle nabídky firmy 
Y-CZ s.r.o. za cenu 509.000,- Kč bez DPH

•	 poptávkou opravy ulice Husovy sady
 
Zastupitelstvo města ukládá starostovi:
•	 do příštího zasedání zastupitelstva připravit vyhlášku o povinnosti 

měření spotřeby vody pro všechny odběratele Města Černovice vo-
doměry

XXXX – Anonymizace z důvodu ochrany osobních údajů
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Má vlast – cestami proměn
Každý rok máme 

v okolí úřadu (nebo 
přímo v budově) 
vystaveny panely 
soutěže Má vlast 
s realizovanými 
stavbami z celé 
republiky. V loň-
ském ročníku se 
v této soutěži naše 
město prezentova-
lo proměnou dvou 
drobných staveb 
– opravenými kap-
ličkami v Dobešově 
a ve Stříteži. 

Tyto opravy do-
konce získaly cenu 
odborné poroty 
za citlivou rekon-
strukci podle pů-
vodního vzhledu. 

Letos naše měs-
to na výstavě Má 
vlast reprezentuje 
rekonstrukce niko-
liv z obecních, ale 
soukromých peněz. Jde o dům pana Pavla Janečka, kde je Café budík  
(č.p. 116). Podpořte tuto proměnu na www.cestamipromen.cz. 

Jan Brožek

Pan Jiří Turek při přebírání ceny Má vlast – 
cestami proměn.
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Mariánské náměstí v několika bodech
Jen v krátkosti se zmíním o rekonstrukci našeho náměstí. Myslím, že 

čím kratší zpráva, tím pro všechny lépe. 

1. Běží řízení, jehož výsledkem by mělo být získání stavebního povo-
lení. 

2. Současně jednáme už s Krajem Vysočina a jeho organizacemi o spo-
lečném postupu při rekonstrukci – silnice jsou krajské, takže se do-
hodnout musíme a zatím vše běží podle plánu. 

3. Celkový projekt se už nemění, jen pracujeme na větších a větších 
detailech, ověřujeme, zda projekty na vodovodní a kanalizační část, 
elektro část a dopravní část „na sebe sedí“ (projekt na vodovody 
a kanalizace je už 4 roky starý)

4. Projekt je hotový, během prázdnin chceme vypsat výběrové řízení.

5. Vítěz výběrového řízení by měl začít pracovat na jaře příštího roku. 

6. Pokud máte kdokoli jakékoli dotazy či pochybnosti, máte nemovi-
tost na náměstí nebo blízko náměstí, přijďte se zeptat, zavolejte nebo 
napište. Víte, že si udělám čas na kohokoli. I tyto konzultace nad 
projektem nejsou poslední – mnoho věcí se bude řešit až při stavbě, 
protože to tak chodí. 

Co se může změnit? Nebudu říkat, že nic. Změnit se může mnohé, ale 
jsem optimista – peníze máme zajištěné, územní rozhodnutí vydané, 
na vodovod a kanalizaci máme i všechna povolení, projekt je hotov. 

Nebudu říkat, že se na rekonstrukci jako takovou těším, protože doprav-
ně to bude velmi náročné, ale výsledek bude stát za to. Společně to zvlád-
neme a budeme pyšní na centrum našeho města. 

Jan Brožek
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Změna odpadového hospodářství je za dveřmi
Pokud se jen malinko zajímáte o problematiku odpadů (myšleno tak, že 

okamžitě nepřepnete televizi, když se tam zrovna začne o odpadech mlu-
vit), určitě jste zaznamenali, že odpady začínají být velmi vážný problém 
naší planety. 

Představenstvo akciové společnosti SOMPO (firma, kterou vlastní obce 
včetně Černovic a která sváží odpad z velké části okresu Pelhřimov) 
v červnu rozhodlo o vypracování koncepce, která povede k poměrně vel-
ké změně způsobu svozu odpadů. Sám jsem členem tohoto představenstva 
a mám z toho rozhodnutí velikou radost, protože tato změna bude téměř 
určitě přínosem. 

V čem spočívá? Základní úvahou je, že už nemáme místo pro další velké 
kontejnery na plast a papír, a další investice do nich už nepřinesou větší 
vytříděnost. Novinkou tedy bude zavedení žlutých a modrých popelnic 
přímo k domům. Popelnice by mělo zakoupit SOMPO přes dotaci, takže 
ji každý dostane zadarmo a bude jeho vlastní. Sváženy budou pravdě-
podobně jednou za 14 dní, přesný model se teprve ověří v praxi. Někde 
budou zavedeny i hnědé popelnice na bioodpad, ale u těch je předpoklad 
až v druhé vlně. Reálně jde o rok 2019 pro modré a žluté popelnice, 2020 
pro hnědé.

Jestli Sompo skutečně koncepci schválí a uvede v život, budeme tak mít 
pohodlně k dispozici vlastní nádoby na plast i papír doslova na každém 
rohu. Zkušenosti z měst, kde podobný systém funguje, ukazují, že to není 
žádný problém, lidé jsou zvyklí v čase svozu popelnice vyndávat na ulici, 
pokud je mají někde za plotem a vytříděnost se výrazně zvýší. 

Důvodem pro změnu jsou jako vždy peníze. Od roku 2024 bude zaká-
záno skládkování, uložení čehokoli na skládku bude neuvěřitelně drahé.  

Čím více vytřídíme, tím pro nás všechny lépe. Plast a papír jsou totiž 
věci, které SOMPO prodává. Naopak, ostatní odpad z běžné popelnice 
dává na svou skládku, což stojí peníze na poplatcích. 

Nebudu tady slibovat, že budeme všichni platit méně za odpad, to je sice 
možné, ale na výsledek si musíme počkat. V obcích, kde již mají popelnice 
na plast, papír a bioodpad zaveden již několik let, vycházejí náklady na jed-
noho občana někdy i na 400 Kč/osobu (v Černovicích – a v celém SOMPU 
- to je nyní 586 Kč/osobu). Od nového systému tedy očekáváme, že bude 
šetrnější k přírodě, pohodlnější pro občana a navíc ekonomicky výhodnější. 
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Nejde o žádný experiment – podobný systém funguje jinde už roky, 
a v pestré škále obcí – od malých vesniček až třeba po město Mikulov se 
sedmi tisíci obyvateli. 

Plasty – aktuálně největší globální odpadový problém

Plasty jsou lehké, levné, velmi odolné, hromadně vyráběné a slou-
ží většinou jen na jedno použití. Obrovské množství plastů je vy-
hozeno jinam, než má, a protože je plast lehký, plave. Je odnesen 
do řek a nakonec skončí v oceánech, kde zůstává. Nerozkládá se, 
jen se drobí na menší a menší kusy. Mořské proudy z tohoto odpadu 
formují jakési ostrovy odpadů. 

Nejde už o žádnou maličkost. Jeden z největších takovýchto ost-
rovů má rozlohu – asi byste to neuhádli, protože to je opravdu pře-
kvapivě velké číslo – 1.400.000 kilometrů čtverečních! Tato „Velká 
tichomořská odpadková skvrna“ (v angličtině Great Pacific garbage 
patch) je tedy přibližně 17x větší, než celá naše republika. Není to 
přesné, ostrov není pevný, v závislosti na proudech se mění, ale že to 
je velký problém, je už dnes jasné. 

Na úvod je třeba říct, že ten odpad většinou nepochází z Evropy, 
Česka (a už vůbec ne z Černovic). Nesnažím se nás ukazovat jako 
hlavní viníky, těmi jsou zejména rozvojové země, které jsou tak ně-
jak na půli cesty – chtějí pít Coca-Colu, ale nejbližší žlutý kontejner 
není 100 metrů, ale 100 kilometrů. Všechny odpadky většinou kon-
čí v moři. Mohli bychom říct, že to nevytrhneme, když se budeme 
snažit v našem městě více třídit, ale jsme součástí Evropy, která je 
globálním hráčem. Trend je nyní od plastů ustoupit co nejvíce, a ty, 
které se vyprodukují, důsledně třídit a likvidovat. Jsme pyšní na to, 
co naše civilizace dokázala, tak proč nebýt tahounem i nadále. Ze-
jména když se to vyplatí. 

Odpadky nerespektují hranice. Plastový odpad nedokáží žádné mi-
kroorganismy rozložit, jen se mechanicky drobí a rozpadá na stále 
menší a menší částečky, tzv. mikroplasty. A ty jsou tak malé, že se 
dostávají do všeho – třeba i do jídla, které máte teď na stole. Zatím 
nevíme, jaký to má na život na planetě vliv, nikdy předtím se nic po-
dobného nestalo. Ale shodneme se, že to není příjemný pocit. 
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Nový rozhlas – slyšíme se dobře? 
V květnu jsme vyměnili více než 40 let starou rozhlasovou ústřednu 

za nový systém. Dodavatelem byla firma SOVT Radio a zatím jsme s  pro-
vozem nového zařízení spokojeni. Možná jste si všimli, že hlášení nově 
probíhá i v čase, kdy jsme na něj nebyli moc zvyklí – večer nebo i o víken-
du. To je jedna z novinek – ovládací zařízení totiž umožňuje nahrát hlášení 
a spustit jej později. Hlásit se tak může i v době, kdy je už doma víc lidí 
z práce, a hlášení tak uslyší. 

Hlášení je možné šířit i bezdrátově formou radiového spojení, což by 
mohla být v budoucnu šance i pro naše místní části, například u příležitos-
ti větší opravy tamního veřejného osvětlení.  Možnost radiového připojení 
je dostupná i pro jednotlivé reproduktory – například pokud bude třeba 
posílit nějaké místo v Černovicích, nebude to problém. 

Nová ústředna a zesilovače v Černovicích se také chovají trochu jinak 
než ty původní, takže ještě stále ladíme nejvhodnější nastavení. Chtěl bych 
vás proto požádat: pokud na některých místech není rozhlas slyšet tak 
dobře, jako kdysi býval, dejte nám to vědět na podatelnu města. Postupně 
upravíme celou síť tak, aby hlášení bylo dobře slyšet pokud možno všude. 

Pokud rozhlas nemáte možnost slyšet večer ani o víkendu a jste fanoušci 
moderních technologií, zkuste mobilní aplikaci V OBRAZE. Je dostupná 
pro Android i Apple a stahuje vám důležitá oznámení přímo do mobilního 
telefonu. 

Jan Brožek

Recept na sucho podle Stříteže
Několik posledních let jste ve Stříteži po otočení kohoutku neměli vůbec 

jistotu, jestli z něj voda poteče. Kopané studně v této vsi byly stále suché 
a museli jsme vodu do vesnice dovážet každý týden v hasičských autech. 

Víte, že se vedly diskuse, jak vodu pro tuto obec zajistit. Prosazoval 
jsem tehdy opravu vodovodu (je z roku 1964) a tento názor nakonec v za-
stupitelstvu získal podporu. Sice těsnou, ale získal. 

Teď po dokončení se ukazuje, že úvahy byly správné. 31. 5. 2018 jsme 
od dodavatelské firmy převzali hotový vodojem a kompletně opravený vo-
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dovod. A vodojem i studně jsou i přes extrémní sucho, které letos na jaře 
panuje, plné vody. 

Potvrdila se tak myšlenka, že při minimálních odběrech vody, které 
ve Stříteži jsou, musí docházet k únikům. 

Zásadním problémem v tomto (a mnoha jiných!) případě není nízký stav 
podzemní vody, ale právě plýtvání v podobě zastaralých rozvodů vody. 
Ano, vrty je třeba dělat také, někdy není vyhnutí, ale jen vrtat a vyčerpá-
vat podzemní zásobníky vody nehospodárným způsobem je podle mého 
soudu špatné. 

Bohužel státní dotační politika je zaměřená na hledání nových zdrojů 
a dělání stále hlubších vrtů, ne na opravy. Úniky vody z vodovodní sítě 
dosahují běžně 20 - 30% To nemluvím jen o Černovicích, jde o standardní 
stav všech vodovodů. Čím starší, tím horší (obvykle). 

Naše město je pro dotace na vodu ve velmi nevýhodném postavení. Nepři-
pojujeme nové obyvatele, všude vodovody máme. Jenže zdroje nestačí, také 
díky únikům. Na ty nedostaneme peníze. V případě rekonstrukcí vodovodů 
jako v případě Stříteže je dotaci nemožné získat, protože v místě bydlí málo 
lidí. Je to v podstatě jen do důsledku dotažená státní „nepodpora venkova“. 

Celková oprava a výstavba vodojemu vyšla na 3.359.000,- Kč + DPH 
(u vodního hospodářství jsme plátci DPH, takže celkové náklady jsou cena 
bez daně). Z toho vodojem stál 700 tisíc Kč. Tato oprava šla z obecního 
rozpočtu a já věřím, že to byla dobrá investice. Odpovídá také strategii „Re-
konstrukce vodovodu a kanalizace ve městě Černovice a místních částech“, 

A jak dál? 
V roce 2016 jsme udělali nový průzkumný vrt pod Stříteží, ale ten zatím 

do soustavy Střítež / Černovice připojen není. Je dostatečně vydatný, kva-
lita není vynikající, voda se musí upravit před konzumací. Dalším plánem 
je tento vrt, který má vydatnost 50 m3 / den (celé město spotřebuje přibliž-
ně 250 m3 /den) právě přes Střítež připojit k Černovicím. Část potrubí jsme 
již připravili během současných výkopů. Protože Střítež vykazuje nějaké 
přebytky vody, je možné posílit Černovice i ze studní ve Stříteži (ovšem 
na vyhodnocení toho, kolik vody je ve Stříteži navíc, je ještě příliš brzy). 

To jsou jen malé části koncepce hospodaření s vodou. Dalším dílem je 
úprava vodovodů kolem našich vodojemů, i nový vrt v Rytově a možné 
propojení právě Rytova s Dobešovem. 

Jan Brožek
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Úspěch ing. Pavla Janečka

A ještě jednou musíme pana Janečka zmínit. Tento černovický patriot 
dosáhl významného ocenění za stavbu zimního stadionu v Plzni. Jsem 
moc rád, že pan Janeček nezapomněl na své kořeny zde v Černovicích, je 
dále aktivní a chtěl bych mu nyní moc poděkovat a popřát zdraví. 

Zimní stadion Plzeň, jehož autory byli Vladimír Urbanec a Pavel Jane-
ček a statického řešení Ladislav Švábek, byl 5. června 2018 vyhodnocen 
jako stavba století Západočeského kraje. Hlasování veřejnosti se usku-
tečnilo v rámci soutěže o nejlepší stavbu roku 2017 a návrh finálového vý-
běru byl odborníky odůvodněn slovy: „Nepochybně originální konstrukce, 
která nalezla své vyjádření v architektuře stavby. Kultivovaná a jedinečná 
stavba z období společenského a politického „tání“ v 60. letech 20. stole-
tí.“ Stadion byl postavený v letech 1965–1972, původní kapacita byla pro 
10 000 diváků, v současnosti je po změně míst k sezení pro 7500 divá-
ků.  Hala je tvořená ocelovou konstrukcí, doplněnou lanovým systémem. 
Kolmé křídlo s válcovou hmotou byla původně restaurace. Před halou je 
socha brankáře od Vítězslava Eibla, celoživotního přítele Pavla Janečka.

Jan Brožek
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Z černovické hasičárny
V sobotu 5. května se konala tradiční hasičská soutěž černovického okrsku 
„O putovní pohár starosty města“. Letošní ročník se konal nově na tržišti 
za hasičskou zbrojnicí. Hlavním důvodem změny místa konání byl špatný 
terén na zámecké louce a složité připravování zázemí. Toto rozhodnutí se 
zdá být dobrým a setkalo se s kladnými ohlasy nejen zúčastněných hasičů, 
ale i diváků. Z důvodu souběžného konání okresního kola hry mladých 
hasičů Plamen se soutěžilo jen v kategorii mužů (mladí hasiči z Křeče se 
zúčastnili mimo soutěž) a to v disciplínách požární útok a štafeta 4x100 
metrů. Během odpoledne vyhrávala Černovická dechovka a postupně se 
předvedla družstva hasičů černovického okrsku. Po součtu dosažených 
časů se překvapení nekonalo, zvítězilo družstvo z Dobešova, které tak 
znovu obhájilo prvenství.

Výsledky kategorie muži

sbor štafeta 4x 100 m požární 
útok

celk. čas celkové 
pořadí1. pokus 2. pokus

Dobešov II 61 65 35 96 1.

Křeč III 62 ----- 35,7 97,9 2.

Křeč II D 66 32 98 3.

Dobešov I 73 65 37,5 102,5 4.

Lidmaň 75 85 42,1 117,1 5.

Křeč I 63 ----- 67 130 6.

Černovice 67 64 80 144 7.

Vlkosovice 65 ----- 85 150 8.

Svatava 79 82 D 9.
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kategorie žáci:

sbor štafeta 4x 60 m požární 
útok

celk. čas celkové  
pořadí1. pokus 2. pokus

Křeč ---- ---- 36,7

Ve stejném termínu, tedy 5. května, se na atletickém stadionu v Pacově 
konalo okresní kolo celoroční hry mladých hasičů Plamen 2017–2018. 
Černovické družstvo mladých hasičů obsadilo v kategorii mladší 9. místo 
z celkového počtu 17 družstev. V neděli 6. května se na stejném místě 
konalo okresní kolo dorostu. Černovický sbor v této kategorii zastupovali 
pouze jednotlivci. V kategorii starší dorostenky se na skvělém prvním mís-
tě umístila Aneta Pešková a v kategorii střední dorostenci se Lukáš Bílek 
umístil na druhém místě. Oba tak postoupili do krajského kola. V sobotu 
13. května se naši dorostenci zúčastnili v Počátkách soutěže „Přeborník 
dorostu v běhu na 100 m překážek“. V kategorii starší dorostenky se Aneta 
umístila na 7. místě a v kategorii dorostenci střední se Vojta Hnát umístil 
na 1. místě a Lukáš Bílek na 2. místě. Krajské kolo dorostu se konalo 10. 
června v Petrovicích. Aneta i Lukáš se ve svých kategoriích probojovali 
shodně na osmé místo. Velký dík patří všem členům, kteří pracují s naší 
hasičskou mládeží. Především Jaroslavu Řeháčkovi, Jindřišce Bílkové, 
Petře Větrovské a Janě Křečkové. Poděkování patří i našim mladým hasi-
čům a dorostencům za reprezentaci našeho sboru.

V pátek 11. května se konalo v bývalém objektu ZD ve Vlkosovicích 
cvičení černovického okrsku, které bylo zaměřeno na vyhledávání osob 
v zakouřeném prostoru (s použitím dýchací techniky) a dálkovou dopravu 
vody. Během dálkové dopravy vody bylo použito 76 hadic v celkové délce 
1520 metrů. Mimo jednotek sborů našeho okrsku se zúčastnila i jednotka 
Sboru dobrovolných hasičů z Kamenice nad Lipou a Chválkova. Poděko-
vání za organizaci cvičení patří celému vedení okrsku. 

V květnu se naši hasiči podíleli na organizování charitativního běhu proti 
dětské obezitě „Běh pro úsměv“ v Pelhřimově a družstvo historických ha-
sičů se zúčastnilo oslav 130 let od založení SDH Ctiboř. Tři sbory našeho 
okrsku si letos připomínají kulaté výročí svého založení. Hasiči v Hojovi-
cích oslaví 23. června 90. výročí a sbor v Lidmani o týden později 120. 
výročí.  Dobrovolní hasiči v Benešově oslaví také 90 let od svého založení, 
oslavy budou spojeny s jednou z mnoha akcí, které v Benešově organizují. 
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Sbor dobrovolných hasičů se obrací na spoluobčany s prosbou o pomoc 
při pátrání po „ztracených“ knihách. Konkrétně se jedná o první kroniku 
sboru dobrovolných hasičů v Černovicích, kterou sepsal p. Tetiva (údajně 
formát A4 v červených deskách) a matriku černovických hasičů. Podle 
pamětníků si je v devadesátých letech někdo půjčil, ale už se nevrátily. 
Zároveň prosíme, pokud někdo vlastní fotografie nebo jiné dokumenty, 
týkající se našeho nebo i okolního sboru a byl by ochoten je zapůjčit pro 
naskenování a zachování pro další generace, aby se přihlásil na e-mail sd-
hcernovice@seznam.cz nebo kontaktoval některého ze členů sboru.  Pře-
dem děkujeme za pomoc s uchováním historie našeho sboru.

David Štěpán, starosta sboru

Proč jsme letos nemohli vidět naše mladé hasiče 
na soutěži v Černovicích?

Protože již brzy ráno odjížděli na okresní kolo hry Plamen do Pacova, 
kde celý den statečně bojovali hned ve třech disciplínách (požární útok, 
štafeta 4x60 m, štafeta CTIF).
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Přesto, že naši byli jedni z nejmladších a že polovina družstva (v kom-
pletní sestavě – viz níže) byla na takových závodech vůbec poprvé, doká-
zali ve štafetě 4x60 m obsadit třetí místo! V celkovém hodnocení, do kte-
rého se započítaly i výsledky z náročného podzimního kola, se potom 
ze 17 přihlášených družstev umístili na pěkném devátém a mohou být 
na sebe právem pyšní.

Dne 20. června proběhlo na schůzce celoroční hodnocení  jednotlivců  
„O nejdelší hadicové vedení“ s následujícími výsledky: 1. Josef Pěnka – 
24,3 m, 2. Jan Křeček – 20,1 m, 3.-4. Kristýna Veselá a Monika Šťastná – 
18,2 m, 5. Matěj Brabec – 14 m, 6. Tereza Hálová – 8,7 m – nástup na jaře, 
7. David Pěnka – 8,2 m. Děti si převzaly diplomy a věcné ceny, které byly 
nakoupeny z peněz získaných za sběr barevných kovů.

J. Řeháček, J. Křečková
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Zprávy z fary
Přijela pouť 

Přijela pouť ……, tak zní jedna z písní Karla Gotta. Při slově pouť mno-
hé z nás napadne kolotoč, pouťová zábava, stánky. Samozřejmě i tohle 
všechno k pouti patří. Podívejme se ale na skutečný význam slova pouť. 

Pouť znamená cíl putování, cestování, směřování k jistému cíli. V cír-
kevním slova smyslu je to cesta (jednotlivce či skupiny) na místo, které je 
označené jako svaté. Na těchto místech v průběhu času vnikaly prostory 
pro služby poutníkům, které se časem komercionalizovaly. Pak se začaly 
konat obchodní a zábavní akce, kterým se říkalo pouť v přeneseném slova 
smyslu. 

Každoročně se konávaly poutní slavnosti i v místních kostelích ve vý-
roční den svátku patrona, jemuž je zasvěcen. K takovému místu se pak 
soustředil život celé oblasti. V den pouti je místo, kde se má soustředit 
pozornost všech farníků a „poutníků“, farní kostel. Dovolím si připome-
nout, že pouť je především duchovní záležitost, na kterou bychom se 
měli náležitě připravit, především dobrou svatou zpovědí (nemusí byt 
vykonaná v den poutě) a pak přijetím eucharistie na mši svaté.

Křeč – farní kostel sv. Jakuba mladšího – svátek 25. července – poutní 
slavnost v neděli před svátkem. V letošním roce 22. 7. v 9.30 hod.

Křeč sv. Anna (Vlčeves) – poutní kostel sv. Anny – svátek 26. čer-
vence – poutní slavnost v neděli po svátku. V letošním roce 29. 7. v 9.30 
a v 11.00 hod. 

Černovice – farní kostel Povýšení sv. Kříže – svátek 14. září – poutní 
slavnost v neděli poblíž svátku. V letošním roce 16. září v 8.00 hod.

(neděle poblíž svátku: Pokud svátek připadne na pondělí a úterý, 
slavnost je v neděli před svátkem. Pokud svátek připadne na středu, 

čtvrtek, pátek nebo sobotu, tak je slavnost v neděli po svátku.)
Poutní slavnosti v kostelích se konají při nedělních bohoslužbách. 
Kromě pouti v kostelích je zvykem konat poutní mše svaté také v růz-

ných kaplích ke cti patrona jim zasvěcených. Tyto mše se nebudou konat 
v neděli, ale v sobotu odpoledne poblíž svátku jejich zasvěcení. 

P. Mgr. Ján Augustín Grambal, O. Praem.
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Názory zastupitelů
Černovice bohatly. Především v devadesátých létech minulého sto-

letí získaly Černovice velký majetek. Na základě obecních restitucí nám 
stát vrátil pozemky a lesy. Obec rovněž převzala do vlastnictví kromě bu-
dov a komunikací také vodovody a kanalizace. Nebyla zde však čistírna 
odpadních vod. Černovice stály před rozhodnutím rychle čistírnu posta-
vit, nebo platit ročně milion korun pokutu za nečištění odpadních vod. 
Ke stavbě se přistoupilo. V opačném případě by Černovice za dvacet let 
neměly peníze ani čistírnu, protože by zaplatily přinejmenším dvacet mi-
lionů korun na pokutách. S financováním pomohl i stát s dotací 11 mil. 
Kč. Další peníze si Černovice vypůjčily. Na konci roku 1998 při mém 
odchodu z radnice činil dluh 16,5 milionů korun. Vypůjčené peníze byly 
z Rakouska. Úroky v našich bankách byly tehdy ve výši až 25 procent 
ročně a byly několikanásobně vyšší než v sousedním Rakousku. Naše ko-
runa postupem času po získání směnitelnosti začala prudce posilovat vůči 
šilinku, takže splácení bylo i z tohoto důvodu pro nás daleko výhodnější. 

Město dále vybudovalo na své náklady plynovod, postavilo 29 nových 
bytů z dotací a z výnosů z prodeje starých bytů a bytových domů. Obec 
použila také krátkodobé úvěry, které byly rychle splaceny. Podle mého ná-
zoru obce musí stavět nové byty, které lze financovat prodejem starých bytů 
a dotacemi. Omlazovat bytový fond je nutné. V opačném případě přerůstají 
náklady na údržbu, opravy bytů a bytových domů výnosy z nájemného. 

Plynovod se podařilo v roce 1998  prodat plynárenské společnosti za po-
řizovací cenu. Plynovod nestál tedy naše daňové poplatníky ani korunu. 
Černovice získaly také do vlastnictví dosti složitě černovický zámek a bu-
dovu učňovské školy. Také jsme dostali zcela zdarma v roce 1997 celý areál 
ozdravovny darem od státu. Samo to ale nepřišlo. Zadlužil jsem Černovice? 
Na jedné straně jediný dluh 16,5 mil. Kč. Na druhé straně moderní zastřešená 
čistírna, 3 km nových kanalizačních přivaděčů, zámek, učňovská škola, nové 
byty, plynovod, ozdravovna atd. s celkovou hodnotou přesahující padesát 
nebo sedmdesát milionů? Navíc Černovice začátkem tohoto století prodaly 
zámek a budovu učňovské školy za cenu daleko převyšující můj dluh. Novým 
jižním kanalizačním přivaděčem se ze 4 ha ozdravovny stala velice lukrativní 
stavební parcela a mohly se také začít stavět nové rodinné domy. Věřím, že 
čas ozdravovny ještě přijde a bude ku prospěchu všem našim občanům. 

Petr Kovanda 
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Dva naprosto rozdílné osudy mužů stejné generace 
Po zásluze potrestaný předválečný obecní tajemník František Bílek

26. října 1945 byl lidovým soudem v Táboře odsouzen k trestu smrti 
a týž den popraven černovický rodák František Bílek. Byl synem obchod-
níka Antonína Bílka z č. 123 (Na Pelíšku), který se narodil v Sudkově 
Dole-Nechybě č. 16 a žil v letech 1847–1917. Jeho rodiče byli kameník 
Bartoloměj Bílek z Moudrova č. 4 a Anna Vaňková ze Svatavy č. 10. Fran-
tiškova matka Anna Pikalová pocházela z Hojovic č. 10, ale Antonín se 
k ní přiženil do Černovic č. 155. Měli devět dětí a František byl nejmladší, 
narozený tam roku 1892. Za první světové války byl raněn a zajat, ale 
přežil a vrátil se domů. Roku 1921 a ještě další rok byl tajemníkem lidové 
strany i tajemníkem obce Černovice, bytem v č. 155 (Na potoce). Tehdy se 
v Pelhřimově oženil s rolnickou dcerou z Putimova. Později byl obchod-
níkem v Táboře (č. 573), podle rozsudku prý i redaktorem a tajemníkem 
tamní lidové strany. S manželkou se rozvedl roku 1943. Odsouzen byl po-
dle retribučního zákona č. 16/1945 jako kolaborant s Němci a udavač, jenž 
(jak uvedla Kronika obce Tábor 1945–1990) způsobil smrt nejméně dvou 
lidí: Zenkla z Tábora a Ploce z Vlásenice. První byl Oldřich Zenkl a je 
zapsán na pomníku obětí okupace v Táboře. Druhý byl Vojtěch Ploc, škol-
ník, který byl popraven za schvalování atentátu na Heydricha 1. července 
1942 v Táboře. V Přehledu činnosti mimořádných lidových soudů od 16. 
do 31. října 1945 (Archiv bezpečnostních složek S-117) je navíc uvedeno, 
že Bílek byl činovníkem organizace Vlajka a propagoval a podporoval 
fašistické a nacistické hnutí. Potvrdila to také výpověď táborského Kar-
la Goldsteina v knize jeho dcery Hany Jančíkové Židé v Táboře (vydalo 
Město Tábor 2010) o tom, jak jej „vlajkař“ Bílek udal pro nedodržení 
zákazu vycházek po 20. hodině. 

Dosud nedoceněný významný černovický občan – pan učitel Jan Mlada
Rudolf Melichar jej nazval „posledním vlasteneckým učitelem“. Jeho 

osud je typický pro učitelskou generaci z konce devatenáctého století. Na-
rodil se v Lukavci u Pacova 15. 6. 1890 v učitelské rodině a po vystudo-
vání soběslavského učitelského ústavu začínal jako pomocný učitel v Ži-
rovnici. Pak prošel školami v Mnichu a Lidmani. Prodělal první světovou 
válku a po legionářské sibiřské anabázi se vrátil až roku 1921. Po kratší 
době v Nové Včelnici byl přeložen do Černovic. Zde se celých šestnáct let 
angažoval v kulturním, sportovním i politickém životě města. 
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Oženil se s dcerou Jana Schneedorfera. Tchán, důchodní šlechtického 
velkostatku, byl uznávanou autoritou i v nové republice. Tři jeho dcery 
se uplatnily postupně v černovické škole: Markéta a Marie vypomáhaly 
za první světové války, Jana Mladová učila v letech 1919–1931. Syn Lev, 
narozený roku 1904 ještě v předchozím působišti Schneedorfera rakous-
kém Hochburgu, se stal inženýrem. Jeden ze Lvových synů – Ivan, naro-
zený roku 1937 v Českých Budějovicích, vydal několik sbírek básní česky 
i anglicky, převážně v Kanadě, kam roku 1968 emigroval. V roce 2002 
vydalo pražské nakladatelství TORST celé jeho básnické dílo. V jednom 
z tam uveřejněných dopisů ale zaměnil dědovy Černovice za ty na podkar-
patské Bukovině. Švagrová Markéta podle Janova kresleného vzoru vyšila 
sokolské prapory. Bratr Jana Mlady, pražský architekt a stavitel Bohuslav, 
který ho, jak víme z úmrtního oznámení, přežil, byl autorem návrhu dosud 
stojící nezměněné černovické sokolovny. 

Jan Mlada doprovázel živou hrou na housle první ve městě promítané 
filmy, ručně maloval plakáty, byl hercem, režisérem i dirigentem ochot-
nických představení. Řečnil při mnohých nejen obecních oslavách a ma-
nifestacích, doprovázených koncerty jeho hudebního sdružení. Byl aktiv-
ním cvičícím sokolským gymnastou a od roku 1927 deset let zvoleným 
starostou jednoty.  

Tragickému osudu černovických sokolů unikl pouze tím, že roku 1938 
povýšil na ředitele všech škol ve východočeském Opočně. Na počátku ně-
mecké okupace tam byl ovšem zbaven místa a roku 1940 penzionován. 
Na konci druhé světové války se účastnil odboje a stal se místopředsedou 
revolučního národního výboru. V září 1945 se vrátil ke své práci ředitele 
i ke svým ochotnickým, sokolským a pěveckým aktivitám. Mimojiné byl 
dirigentem pěveckého sdružení „Mlada“. Roku 1950 byl zas předčasně 
penzionován pro své vlastenecké chování a za tři roky byl jako nepoho-
dlný občan nuceně vystěhován z Opočna do osady Hluky, části vesnice 
Kounov v Orlických horách. 

O jeho tamních osudech mne ochotně spravil pan Zdeněk Šritr, polisto-
padový dlouholetý starosta a kronikář obce, který ho sám zažil jako uči-
tele. Vzpomněl, jak „s ním či ještě i s otcem seděli před jejich domem 
na lavičce a pan Mlada vyprávěl, co mu zachránilo život. Můj děd byl rov-
něž legionářem a celou podobnou anabázi absolvoval také a stále sebou 
nosil foto své dcery - mé matky - v rámečku z plechu. A něco takového 
nosil i pan Mlada, ale pokud se dobře pamatuji a myslím si, že ano, tak to 
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bylo zrcátko. Buď volně v náprsní kapse, nebo to mohlo být zrcátko také 
v nějakém plechovém osazení, ale každopádně to zrcátko mělo odchýlit 
dráhu střely či zmírnit její razanci, prostě jej to zachránilo.“ Jan Mlada ani 
v důchodu nezahálel. Ze záliby a prý nevýdělečně učil místní mládež hře 
na housle. Po dva roky (1963/64 a 1966/67) vypomáhal na škole v Dobřa-
nech jako denně šest kilometrů dojíždějící učitel. Chyběl tam v nejvyšších 
třídách učitel jeho oboru – matematiky, kreslení a rýsování. Učil i práce 
v dílnách. Ředitel Jan Navrátil zapsal do školní kroniky, že „přes svůj věk 
byl duševně i tělesně svěží, měl dobrou kázeň, pěkný vztah k dětem a byl 
oblíben.“ Mlada měl i k dílnám „odbornou“ průpravu, dříve si přivydělá-
val jako účetní v kamenolomu pod nedalekým Špičákem. Odtud se zacho-
vala přiložená fotografie, pan učitel-účetní je v plášti a kravatě. 

Stavení, kde bydleli, postihla povodeň v roce 1964 a tak zbytek života 
žili v podnájmu v domě čp. 14, který byl později při ještě větší povod-
ni roku 1998 zasažen podobně. Mladovi měli dva syny (Jiřího a Zdeňka) 
a u jednoho z nich se otec zotavoval z očního neduhu a tak se stalo, že 
zemřel 31. 8. 1967 v Mnichovicích a byl zpopelněn v Praze na Olšanech. 
Paní Jana Mladová zemřela 26. května 1972.

Jiří Turek
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Moje setkání se zdejšími lidmi
Zdravím vás podruhé 

a navazuji na svá zamy-
šlení o setkání s místní 
krajinou zamyšlením nad 
setkáním s místními lid-
mi. 

Začnu jednou ze svých 
čerstvých zkušeností 
z května letošního roku. 
Setkáním u příležitosti 
vysázení ovocných stro-
mů podél cesty od střítež-
ské kapličky k Vyhlídce. 
Byla to moje okamžiko-
vá inspirace – „tomuhle 
kousku obecní cesty by 
slušelo, kdyby ho krášli-
ly a obveselovaly stromy 
…“ – „ovocné stromy“ 
dodal pan starosta s tím, že to velmi podporuje, že „ovocné stromy u cest 
do české krajiny patří“. Zahradník obstaral stromy, já jsem obešla a po-
zvala na sázení sousedy, připravila občerstvení a jedné slunečné soboty 
jsme se u kapličky sešli. Šlo nám to jedna radost – vysekání trávy, pak 
vyrýt dostatečně hlubokou díru, vhodit trochu kompostové zeminy, usadit 
stromek, připevnit kůl, obalit pletivem a nakonec vydatně zalít … 

Ale teď zpět do času, kdy jsme se sem přistěhovali, do Vánoc roku 2013, 
k prvnímu osobnímu setkání s místními lidmi u nás, ve Stříteži. Jaké bylo? 

Mnoho příležitostí se tam nenabízí – není tam krám ani hospoda, ani jiné 
veřejné místo, kde by se lidé scházeli jen tak, na popovídání. Od pamětní-
ků nyní vím, že před 40 lety to bylo jiné – zajížděla sem pojízdná prodej-
na, kterou už všechny ženy očekávaly, byla tu hospoda u Šimonů a u první 
televize bylo vždy plno. Teď nic… Tak jsme si řekli, že na to půjdeme 
zpříma, od chalupy k chalupě, zazvoníme a představíme se. Začátek no-
vého roku a přání všeho dobrého se k tomu výborně hodilo. … A bylo to 
moc pěkné … skoro všechny dveře se nám otevřely a většinou jsme viděli 
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potěšené a zároveň překvapené tváře. „Tohle tu ještě nikdo neudělal, to je 
fajn …“ slyšeli jsme. Strávili jsme příjemné odpoledne na cestě od dveří 
ke dveřím s krátkým popovídáním s místními obyvateli…

Obchody a jejich majitelé v Černovicích byli hned druhou příležitostí 
k seznámení. A opět příjemnou … ochotní, vstřícní, připravení poradit, 
kde bylo třeba … pěkný výběr všeho, co člověk k běžnému životu po-
třebuje. V domácích potřebách, v zelenině, v drogerii byla paní jako slu-
níčko a ve staré prodejně se pohybovala s jistotou kouzelnice, která vždy 
„vyčaruje“ to, co potřebuji. O to s větším napětím jsem očekávala, jak to 
bude s novým majitelem. A opět příjemné překvapení – v nově upravené 
prodejně odborník … milý a ochotný. A velmi podobně tomu bylo i jinde.

A pak ta kavárna … voňavá, prosluněná, s dobrotami, nad kterými se 
sbíhaly sliny. Krásné místo ke spočinutí si, setkání nad kávičkou. Jednou 

Na sázení se nás sešlo 12 … což při počtu stálých obyvatel ve Stříteži  
(9 obyvatel) je skvělé. A bylo nejen sázení … ale i povídání … a také jsme 
to trošku zapili :) Nejen stromky a naše setkání, ale i mého prvního vnoučka.
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jsem si tam pěkně zamlsala a bylo mi tak dobře, že jsem s hlavou v obla-
cích odešla … bez placení. Ani jsem si to neuvědomila … Až příště, kdy 
jsem tam zavítala, se slečna s úsměvem zeptala, zda mi může připočítat 
i tu útratu z minula. Tak jsme se opravdu nasmály. Ona věděla, že tam 
chodívám a že penízky nejsou ztraceny a já se smála nad svou bezstarost-
ností. Nic na tom nemění to, že se tu a tam objeví chybička … nikdo přece 
nejsme dokonalí a život je zábavný právě tím, že se máme stále co učit. 

Úžasné je, že lidé mají odvahu a chuť se pustit do takového díla, jako je 
výroba - třeba čokolády – v malém městečku (o odvaze podnikat a obrov-
ské odpovědnosti a také nejistotě příště). A vždy, když navštívím nějaké 
obchodní centrum v Praze, v Brně či jinde a vidím obchůdek Bon-Bon, 
jsem hrdá na to, že je to od nás, z Černovic. 

A také ráda vzpomenu na setkání při křtu knihy pana Janečka Vzpomín-
ky v „Obchodním domě Janeček“. Zašli jsme tam, poslechli si vyprávění 
autora, koupili knihu. A později i druhý díl. Ráda si v ní čtu a pak pro-
cházím místa, na která pan Janeček vzpomíná. Jsou teď už jiná, ale já si 
představuji, jaké to asi bylo tehdy … 

A co ještě? Černovice mne překvapily i tím, že tu pečují o postižené, 
kteří tak mají možnost žít slušný život. A když jsem pak jednou slyšela 
z úst mladé paní větu „Od dětství se setkáváme s postiženými dětmi a ony 
jsou jedněmi z nás“, zahřálo mne to u srdce a uvědomila jsem si, že v tom 
zaznělo hluboké lidské přijetí. Přijetí s pochopením a respektem. Vždyť 
každý jsme nějaký, máme svůj talent, schopnost, s kterou jsme se narodili 
a prostřednictvím které můžeme obdarovávat druhé.

Mám ale i jiná setkání. Setkání s lidmi, kteří mi říkají: „… jsou tu zlí lidé 
…“ a v duchu se ptám, proč mi to říkají? Je to jejich zkušenost? Chtějí to 
změnit a neví jak? Nebo jen tak pouští ven svou nespokojenost? Nevím. 
Co vím určitě, že je dobré mluvit o obojím. O tom dobrém i špatném. 
O tom, co je vidět na první pohled i to, co je skryté. A proto pište, mailujte 
do redakce zpravodaje „Černovicko“ … podělte se s ostatními o své názo-
ry a zkušenosti. A také nápady, jak věci dělat jinak.

A tak bych mohla psát a psát … také o neférovém jednání pelhřimovské 
realitky, přes kterou jsme koupili dům bez kusu pozemku, o šikovné sta-
vební firmě, která byla perfektní na naše velké rekonstrukce, ale teď už ne-
chce řešit opravy svých prací a dodělávky, o hasičích, ochotných dovážet 
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k nám do Stříteže vodu v době, kdy nebyla, o paní Šenoltové z knihovny, 
která mne inspirovala k psaní do našeho zpravodaje, …

A aby zkušeností a prožitků z nových setkání bylo více, zapovídala jsem 
se s naším novým panem farářem Jánem Grambalem a také s Huong z ob-
chůdku s textilem na náměstí. Vždyť pro ně mohlo být setkání s místními 
obyvateli daleko více „exotické“ než to mé. Já nejsem až tak z daleka – 
pocházím z Brna, kdežto pan farář z východního Slovenska a Huong až 
z jiného kontinentu – z Vietnamu.

S panem farářem je radost si popovídat. Třeba o tom, jak pro něj 
bylo přijetí zde v Černovicích jiné než na dřívějších působištích. „Lidé 
jsou otevření a sami nabízí pomoc. To jsem poznal už při zabydlování 
na faře. A tak se tu cítím doma od chvíle, kdy jsem se nastěhoval“. Cítím 
z něj, že je tu pro každého a on mi to potvrzuje slovy: „Moji farníci jsou 
všichni, kdo žijí v místě, kde žiju i já“. A je fakt, že dříve, než jsem se 
s ním seznámila osobně, znala jsem ho z povídání lidí mezi sebou v ob-
chodech.

Huong – po česku Hana – je samý úsměv a něco na sebe nebo do do-
mácnosti je u ní možno nakoupit téměř kdykoli. Dívá se na život s radostí, 
a když říká, že „tam, kde je rodina, tam jsem doma“, a že „je tu hezky, 
čisto a vše je upravené a děti tu mají kamarády“, je vidět její spokojenost. 

Lidé, lidé, lidé … ano, znovu a znovu si uvědomuji, že jsme to my lidé, 
kteří vytváříme pocit, že se nám někde žije dobře nebo špatně. Příroda 
a krajina nás přijímá bez hodnocení a posuzování, a když se k ní chová-
me férově, tvoříme a neničíme, vše funguje. Žijeme spolu či vedle sebe 
v míru a vzájemné „spolupráci“. Ale o hodně jiné to bývá s lidmi. Sotva 
někoho zahlédneme, už ho hodnotíme. V lepším případě kladně, líbí se 
nám a ukážeme mu naši vlídnou tvář. V horším případě negativně, a to 
si pak udržujeme odstup, někdy se tváříme pohrdavě až odmítavě. Často 
jenom proto, že nám ten člověk připadá jiný. 

Já miluji „jinakost“. Dává mi šanci obohatit sebe sama a naučit se něco 
nového. Černovicko a lidé tady žijící jsou jiní, sví… obohatili mne. Je mi 
tu dobře. Děkuji za přijetí.

Pokračování příště …
Milena Chalupská
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Zprávy ze základní školy

Prevence úrazů
Ve čtvrtek 19. dubna jela třetí třída s paní učitelkou vláčkem do Kamenice 
nad Lipou. Byl tam pro nás připravený program Prevence úrazů. Protože 
jsme měli chvíli čas, byli jsme se podívat v kamenickém zámku. Moc 
se nám to líbilo. Akce Prevence úrazů se konala na hřišti vedle základní 
školy. Spolu s kamenickými třeťáky jsme plnili různé úkoly, například 
oživování figuríny Anduly. Za plnění úkolů jsme dostávali odměny. Bylo 
to zábavné i poučné. Před cestou zpět do Černovic jsme zašli do cukrárny 
na zmrzlinu. Byl to parádní den. 

Johanka Michálková 

Exkurze – Národní park Podyjí a Telč
V úterý 24. dubna vyrazila pod vedením paní učitelky Brožkové 7., 8. 
a 9. třída na exkurzi do národního parku Podyjí. Po dvouhodinové ces-
tě autobusem jsme si protáhli těla a někteří z nás absolvovali své „první 
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jarní kilometry“. Cesta vedla z obce Čížkov k vyhlídce na rakouský hrad 
Hardegg. Z vyhlídky jsme sestoupili k hraniční řece Dyji a na krátký čas 
překročili státní hranici. Nikdo z dětí si určitě neuvědomoval, že takto 
jednoduše a volně by to před několika desítkami let nešlo. Na zpáteční 
cestě jsme se zastavili v Telči a skoro dvě hodiny jsme mohli obdivovat 
renesanční náměstí, zámek a přilehlé okolí města, které je jistě právem 
zapsáno na seznamu UNESCO. Z Telče nás autobus neomylně vezl směr 
Černovice a my už můžeme přemýšlet, kam vyrazit příště.

Mgr. Marta Leblová

Pasování prvňáčků na čtenáře
Ve středu 25. dubna 2018 se devátá třída vydala pasovat malé prvňáčky 
na čtenáře. Měli jsme pro ně připravený program na dvě hodiny. První 
hodinu jsme s dětmi hráli různé hry, počínaje dominem a konče zvukovým 
pexesem. Druhou hodinu nám malí prvňáčci přečetli připravenou pohád-
ku o Červené karkulce a my jsme jim zase na oplátku četli pět naučných 
bajek. Poté už jsme se mohli vrhnout přímo na jejich pasování na čtená-
ře. Každé dítě dostalo diplom, který jsme jim vytvořili, placku na tričko 
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a sladkou odměnu. Celé dvě hodiny jsme si užili my i prvňáčci. Doufejme, 
že už se budou ve svém čtení jen zlepšovat.   

Žáci 9. třídy

Ekoškola
V pátek 27. dubna se uskutečnil audit, který zkoumal úkoly ekotýmu 
a podmínky pro opětovné udělení titulu Ekoškola. Nebyly shledány žádné 
chyby a tak jsme si otevřeli cestu pro další školní rok, kdy se titul bude 
znovu udělovat.

Eurorebus
Ve čtvrtek 3. května jsme se pod vedením paní učitelky Brožkové zúčast-
nili Eurorebusu v Českých Budějovicích. Jeli junioři ze 3. až 5. třídy, pak 
7., 8. a 9. třída. Junioři byli tentokrát poslední, 6. třída se umístila na krás-
ném 4. místě z 25 týmů a jela na celostátní kolo do Prahy. Všichni jsme si 
to užili a moc nás to bavilo.

Házená
V pátek 4. května jsme byli s házenou na turnaji v Kamenici nad Lipou. 
Soupeřili jsme s Kamenicí a s Jarošovem. Družstva z Černovic se umístila 
na třetím místě. Dostali jsme diplom a sušenku. Moc nás to bavilo a dou-
fáme, že vyhrajeme i příště.

Anička Dvořáčková, Kačenka a Zuzanka Brožkovy

Soutěž mladých zdravotníků
Ve středu 9. května jsme se s paní učitelkou Novákovou zúčastnili okresní 
soutěže mladých zdravotníků v Pelhřimově. Mladší se umístili na 3. místě 
a starší na 1. místě. Starší pojedou na krajské kolo. Všichni si to užili.

Soňa Mazancová, Terezka Hálová

Krajská soutěž mladých zdravotníků
Dne 30. května jsme se zúčastnili krajské soutěže mladých zdravotníků 
v Jihlavě. Náš tým byli Soňa, Vojta, Sabina, Vanesa, Simona a jako ná-
hradník Adéla. Palce nám držely paní učitelka Jana Nováková a paní Jana 
Hálová. Soutěžilo pět družstev. Soutěž byla náročná, museli jsme např. 
resuscitovat malé miminko a rozhodčí byli hodně přísní. Odpoledne jsme 



30

se šli podívat na záchrannou službu. Prohlédli jsme si nejen sanitku, ale 
i vrtulník a na dispečinku jsme poslouchali, jak vedou po telefonu za-
chraňování motorkáře. Po návratu bylo vyhlašování, byli jsme čtvrtí. Byli 
jsme sice trochu zklamaní, ale jinak se nám tam moc líbilo.

Vanesa Kubů

Dopravní soutěž mladých cyklistů
Dne 14. května jsme se zúčastnili Dopravní soutěže mladých cyklistů 
v Pelhřimově. Vedoucí soutěže nám řekl pravidla, která musíme dodržo-
vat. Soutěžící museli splnit čtyři stanoviště. První stanoviště bylo doprav-
ní hřiště, na druhém stanovišti byla jízda zručnosti, kde jsme museli projet 
velmi těžké překážky. Na třetím stanovišti byly zdravotní testy, řešily se 
zde otázky z praxe. Posledním stanovištěm byly dopravní testy. Testy ob-
sahovaly pravidla silničního provozu, dopravní značky a zapeklité křižo-
vatky. Po dlouhém čekání jsme se konečně dozvěděli výsledky. Černovičtí 
soutěžící z 9. třídy se umístili na druhém místě a žáci z 5. třídy zvítězili 
a postupují dále. Za 9. třídu soutěžili: Sára Filípková, Jiří Kos, Zdeněk 
Zíka a Vanesa Kubů ze 7. třídy. Za 5. třídu soutěžili: Ladislav Stejskal, 
Adam Kubík, Vendula Kotrčová a Greta Locallo.

Vanesa Kubů
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Ve čtvrtek 7. června se uskutečnilo krajské kolo Dopravní soutěže mla-
dých cyklistů v Moravských Budějovicích. V mladší i starší kategorii proti 
sobě soutěžilo jedenáct družstev. Každé družstvo mělo splnit pět disciplín. 
První disciplína spočívala v dopravních testech. Druhá disciplína obsa-
hovala zdravovědu a ve třetí disciplíně jsme pracovali s mapou. Všechny 
tyto tři disciplíny a oběd jsme měli na základní škole T. G. Masaryka. 
Poté jsme šli na dětské dopravní hřiště, kde jsme jezdili a dělali jízdu 
zručnosti. Ve čtyři hodiny jsme se dozvěděli celkové umístění všech druž-
stev a skončili jsme na překrásném 3. místě. Dostali jsme krásné ceny 
a k tomu 10 000 Kč pro školu. Paní učitelka Seidlová nás výborně připra-
vila. Všichni jsme si to užili a doufám, že se nám to povede i příští rok. 

Greta Locallo

Vybíjená

V okresním kole v Pelhřimově jsme obsadili 1. místo z 12 družstev a tím 
jsme se probojovali do krajského kola.
V úterý 22. května jsme byli na turnaji v Havlíčkově Brodě. Zúčastnilo se 
pět družstev. Pod vedením trenérky M. Vránkové jsme bojovali jako lvi 
a skončili jsme na krásném 2. místě.

Vendula Kotrčová 
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Osmáci na vodě
Od 27. do 30. května jsme jeli na vodácký výlet. Nasedli jsme na rafty a vy-
razili z Větřní. První den jsme si prohlédli krásy Českého Krumlova a večer 
se ubytovali v kempu. Druhý den jsme celý strávili na raftech, protože cesta 
byla dlouhá a museli jsme najet nějaké kilometry. Třetí den jsme navštívili 
zříceninu Dívčí kámen, kde jsme hledali poklad. Čtvrtý den jsme se sbalili 
a jeli domů. Tento výlet jsme si moc užili a spojili jsme se jako parta. 

Tereza Janů

Atletické olympiády
V úterý 5. června se v Humpolci konala atletická olympiáda žáků 2. stup-
ně. Z naší školy soutěžili Klára Filipová, Ondřej Hodina, Lukáš Mat-
kovský, Denisa Zabloudilová, Kateřina Brabcová, Ilona Bergerová, Petr 
Matkovský, Kristýna Kvíčerová a Petr Zíka. Lukáš Matkovský se v běhu 
na 1500 m umístil na 3. místě s časem 4:56,7 a Kristýna Kvíčerová získala 
2. místo v hodu míčkem, kde hodila 45,40 m.
Ve čtvrtek 7. června se do Humpolce na olympiádu vydali žáci 1. stupně. 
Za naši školu soutěžili Lucie Pospíšilová, Jakub Čekal, Jan Fišpera, Ka-
teřina Brožková, Nela Filípková a Eliška Kotrčová. Lucka Pospíšilová se 
v běhu na 400 m umístila na 2. místě.

Kristýna Kvíčerová

Pohodáři
Ve středu 6. června se žáci 3. až 9. třídy vydali do černovického kina 
na program agentury Pohodáři. Letos byl pořad o Polsku. Cestovatelé nás 
seznámili nejen s polskými památkami, ale i s historií Polska za 2. světo-
vé války, dinoparkem i solnými doly. Skupina Pohodářů bydlela u místní 
šamanky, potápěla se v zatopeném dole, kde zůstalo i několik bagrů. Také 
se nám líbila chovná stanice psů.

Žáci z kroužku Tvořivého psaní

Školní exkurze
Jako každý rok jsme se i letos v červnu vydali na školní exkurze. Žáci 1. až 
5. třídy navštívili Parazoo ve Vlašimi a Pěnkavův dvůr v Takoníně. Šestá 
třída byla v Centru Beruška v Počátkách, sedmáci navštívili výstavu mumií 
a aquapark v Praze. Osmá třída sjela na raftech Vltavu z Větřní do Boršova 
a devátá třída strávila dva dny v autokempu Karvánky u Soběslavi.
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Přijímací zkoušky
Během celého školního roku se žáci 9. třídy připravovali na přijíma-
cí zkoušky na střední školy. Všichni byli přijati na jejich vysněné ško-
ly a velmi úspěšně se umístili. Obory, na které se přihlásili, jsou velmi 
pestré, např. kuchař, číšník, cukrář, nebo zdravotní sestra, multimediální 
tvorba, agropodnikání, geodézie či mechanik, elektronik nebo IT. Tablo 
deváté třídy můžete vidět ve výloze samoobsluhy. Všem přejeme úspěch 
na střední škole i v dalším životě. 

Mgr. Tereza Brožková

Sběr papíru, lesních plodů, pomerančové kůry a hliníku
Jako každý rok se i letos sbíraly lesní plody, papír, hliník a pomerančová 
kůra. Papíru se letos vybralo 10,5 tuny a lesních plodů 800 kg. Hliníku 
děti sesbíraly 164 kg a pomerančové kůry 45,5 kg. Z financí, které za tyto 
peníze škola obdrží, je hrazena adopce na dálku a také výlet za odměnu 
pro žáky, kteří byli ve sběru nejaktivnější nebo navštěvují schůzky školní 
samosprávy a ekotýmu. 

Výlet za odměnu
Za sběr papíru, hliníku, lesních plodů a pomerančové kůry jsme jeli 
do Brna do ZOO. Viděli jsme tam žirafy, tygry, surikaty, gepardy, hady 
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a lední medvědy. V ZOO jsme jeli vláčkem, koupili jsme si zmrzlinu, ply-
šáky, hady a slizy. Svítilo sluníčko a moc se nám to líbilo. 

Zuzanka Brožková a Jakub Hála

Školohrátky
Ve čtvrtek 14. června proběhla už tradiční soutěž rodinných týmů – 
Školohrátky. Zúčastnilo se 21 týmů. Ačkoliv počasí nebylo zrovna vlíd-
né, zábava byla skvělá. Týmy soutěžily například v určování exotického 
ovoce, převážení sněhuláků na sáňkách, ve slalomu s koblížky, trefování 
muchomůrek, kreslených hádankách či ochutnávání ovoce. Na závěr jsme 
si všichni pochutnali na opečeném špekáčku a s pocitem příjemně stráve-
ného odpoledne jsme se rozešli domů.

Zprávičky z mateřské školičky
Svátek maminek
Druhá květnová neděle patří všem maminkám. Ani děti ze školky na ty 
svoje nezapomněly. V úterý 9. května pozvaly své maminky děti z 2. třídy 
a o den později děti z 3. třídy. Pro maminky si připravily program sesta-
vený z básniček, písniček a tanečků. Na zá-
věr nechyběl vlastnoručně vyrobený dá-
reček a sladká pusa. Na vystoupení svých 
zlatíček přišli nejen maminky, ale i babič-
ky, tatínkové a další rodinní příslušníci – 
třídy doslova praskaly ve švech. Dětem se 
vystoupení moc povedlo.
Předškoláci se svým programem k svátku 
maminek navštívili i obyvatelky Domu 
s pečovatelskou službou.

Výtvarná soutěž
Tomáš Vaníček se zúčastnil mezinárodní 
výtvarné soutěže „Radost tvořit“ ve výtvar-
ném projevu dětí a mládeže se zrakovým 
postižením. Soutěžící měli vytvořit práci 
na téma: Moje fantastické zvíře. Tomášek 
namaloval veverku, za kterou získal oceně-
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ní v kategorii Cena pro jednotlivce. Slavnostní předávání cen se uskuteč-
nilo ve Zlíně 28. května 2018 v rámci 58. ZLÍN FILM FESTIVALU. To-
mášek převzal ocenění od Dany Morávkové a Jana Čenského a odvezl si 
spoustu hodnotných cen. Během předávání probíhal doprovodný program 
– vystoupení muzikálové zpěvačky, dětské taneční vystoupení, ukázka po-
hádkových postav atd. 

Bc. Hana Černá
Den dětí s Ferdou Mravencem

Letošní dětský den oslavily děti s Ferdou Mravencem a jeho kamarády. Pro 
děti byla připravena dobrodružná cesta, na které plnily rozmanité a mnoh-



36

dy i dobrodružné úkoly – přeskakovaly potok, hledaly cestu bludištěm, 
lyžovaly, zachraňovaly mravenčí larvy, hledaly poztrácené mravenečky, 
zdolávaly horu…Na konci cesty byly pro děti na hřišti připravené různé 
soutěže, balónky a malování na obličej v režii „dětí“ z 9. třídy. Velké 
poděkování náleží paní učitelce Vlaďce Kazdové, která celý program pro 
děti vymyslela a připravila. Dětem se dětský den moc líbil a náramně si 
ho užily.

Školní výlety 
V úterý 29. května se děti z 2. a 3. třídy vypravily autobusem na výlet 
na Křemešník. Zde byl pro děti připraven zajímavý program členy Stře-
diska ekologické výchovy Mravenec z Pelhřimova. Děti putovaly křemeš-
nickým lesem, prozkoumávaly okolí a formou her a soutěží poznávaly les 
a jeho obyvatele. Dětem se dopoledne v přírodě moc líbilo, dozvěděly se 
spoustu nových informací o přírodě, i jak jí neubližovat, ale pomáhat.

 
Ve čtvrtek 7. června jely děti z 1. třídy na výlet vláčkem do Kamenice nad 
Lipou. Všem se cesta moc líbila, protože jsme jeli klasickým vláčkem 
a pro zpestření zpět autobusem. Některé děti jely vláčkem nebo autobu-
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sem poprvé. V Kamenici se děti proběhly a procvičily v zahradě u nádraží 
a v restaurační zahrádce snědly svačinku od rodičů.

Jana Pokrupová

Divadelní představení Šípková Růženka
Děti z kroužku PAMPAM ze Školní družiny při Základní škole speciální 
nás opět (v tomto roce již po druhé) pozvaly na divadelní představení. 
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Tentokrát na hudební pohádku „O Šípkové Růžence.“ Malým hercům se 
představení povedlo a dětem z mateřské školy se pohádka líbila. Děkuje-
me, především vedoucí kroužku Hance Bletterbauerové, za pozvání a vře-
lé přijetí.

Návštěva 1. třídy

V úterý 19. června navštívili předškoláci děti z 1. třídy, aby se podívali, co 
je od září čeká. Prvňáčci nám předvedli, jak jsou šikovní a jak se za celý 
rok naučili krásně číst, psát a počítat. Na oplátku také předškoláci ukázali, 
co už umí. Usedli na zkoušku do školních lavic, kde pod vedením prv-
ňáčků plnili různé úkoly. Dětem se ve škole líbilo a do 1. třídy se už těší 
– alespoň většina. Děkujeme paní učitelce Jirákové i dětem za příjemně 
strávený čas. 
Do konce června se všechny děti z MŠ ještě vypraví na výlet vláčkem 
na Chválkov, kde si opečou buřtík a děti z druhé třídy se vydají na pochod 
na Svidník ze Sudkova Dolu.
A na úplný závěr nás čeká rozloučení s předškoláky, které proběhne 
ve čtvrtek 28. června (tedy již po uzávěrce zpravodaje). Držme jim palce, 
nejen při závěrečném školkovém vystoupení, ale hlavně při nástupu do  
1. třídy. Ať se jim ve škole líbí, mají hodné a trpělivé učitele a jde jim 
všechno pěkně od ruky…hodně štěstí!!!

Za kolektiv MŠ Mgr. Kamila Pařízková
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Funerální památky v Černovicích a okolí 17.

Kamenice nad Lipou
V Kamenici nad Lipou se nachází kostel Všech Svatých, původně ze 
13.století, mnohokrát přestavovaný, zejména po řadě požárů. Jedním z ta-
kových byl požár r. 1794, při němž shořely i matriky. Při přestavbách 
byly postupně odstraňovány náhrobníky patřící majitelům Kamenice či 
okolních statků, umístěné uvnitř kostela a umisťovány na vnější zeď kos-
tela. Při pohledu z jižní strany tak můžeme spatřit celkem osm náhrobníků 
z pravé strany doleva. 

Obr. 1 – Žulový náhrobek s nápisem v latince (do r.1757 umístěný uvnitř kostela 
u sakristie):

Obr. 1 Obr. 2
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LETHA PANIE 1564 WE CZTVRTEK NA DEN 
SVAT. PANKRÁCE UMRZELA GEST UROZENA PANI
ANNA ZE LHOTY MANZIELKA PANA JANA STAR-
SSIHO Z LESKOVCZE A NA KAMENICIJ A TUTO

GEST S DVEMA VNUCZKAMI ANNOU A MAGDA-
LENAU DCZERAMI PANA LADISLAVA VOSTROVCZE

Z KRALOVIC POCHOWANA.

Obr. 2 – Žulový znakový náhrobek s nápisem v latince (do r. 1737 umís-
těný uvnitř kostela pod kůrem):

LETHA PANIE 1545 VE CTVRTEK  
PO SV. BARTOLOMIEGI UMRZEL 

GEST UROZENY A STATECZNY RYTIRZ  
PAN JAN STARSSI LESKOVECZ

Z LESKOWCZE A NA KAMENICY A TUTO GEST  
S DVIEMA VNUCZ-

KAMI SVYMI ANNOU A MAGDALENAU  
PANA LADISLAVA VOSTROVCE 

Z KRALOVIC POCHOVAN

Obr. 3 – Žulový figurální náhrobek s nápisem v latince po okrajích:  

LETHA PANIE 1609 V PONDIELI PO NEDIELI CANTATE
UROZENY A STATECNY RYTIRZ PAN VILEM HEYDA Z

PORZICZE A NA KRALOVICZICH ZIWOT SVUG DOKONAL
GEHOSTO DUSSI PAN BUH MILOSTIW BEYTI RACZ
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Obr. 4 – Žulový figurální náhrobek s nápisem v gotické miniskule 
po okrajích:

Letha Panie 1597 na den sv.Wavrzince
v Panu umrzela Urozena Pani Maria Anna Magdalena Malovce
z Lysova na Kamenici a Cheynowie gegyto tielo tuto uctiwie

v Krystu  Panu gest pochowano.

                                              

Obr. 3 Obr. 4
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Obr. 5 – Žulový figurální náhrobek s nápisem v gotické miniskule:

1598 Jan Malovecz

Obr. 6 – Žulový znakový náhrobek s nápisem v gotické miniskule po ob-
vodu:

Letha Panie 1551 v patek przed narozením
Marie Panny umrzel Pan Albrecht Hejda z Porzicze

a na Diwczich Kopach. Vssemohauci Buh racz
byti milostiv té dussi

Obr. 5   Obr. 6
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Obr. 7 – Žulový figurální náhrobek s nápisem v latince:

VITA MIHI CRITVS… LUCRUM: 
LETHA 1615 VE STRZEDU PO SV: MATĚJI BLAHOSLAVENEM 

V PANU BO: UMRZELA ANNA MAGDALENA WENCZELYKOWA 
Z MA- 

LOVIC A KAMENICI A CHEYNOWIE GEGIZTO TIELO TUTO 
ODPO 

CZIWA OCZEKAVAGE VESELEHO VZKRZISSENI Z MRTWYCH 
A PRZI- 

SSTI SPASITELOVA KRYSTE JEZISSE.

Obr. 7 Obr. 8
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(Dcera Jana Malovce – obr. 5 a Marie Magdaleny Malovcové roz. Špa-
novské z Lisova – obr. 4, sestra Michala Malovce – viz Funerální památ-
ky č. 4, Černovicko 2016, č. 2).

Obr. 8 – Žulový znakový náhrobek s nápisem v gotické miniskule:
Letha Panie 1535. Tuto leži

Urozenj a Statecnij Pa Arnosst LieSkovecz z Lieskovcze
P. na cerekviczj kterij Umrzel druhij cztvrtek v postie.

Uvnitř kostela se nachází ještě řada náhrobků, které jsou však zakryty 
dřevěnou podlahou:

9) U oltáře sv. Františka de Paula náhrobek s nápisem v gotické miniskule: 
Letha Panie 1536 na den sv. Lidmili umrzel gest

Urozeny Vladyka Pan Bernard z Dobroczovic a tuto
gest pochowan.

10) U křtitelnice, nyní u dveří ke škole pod kropenkou náhrobek s nápi-
sem v gotické miniskule:

Letha Panie 1595 w Sobotu przed sw. Vavrzincem umrzela Urozena
Panna Alzbieta Spanovska z Lysowa gegizto tielo tuto lezi budauciho

wzkrzisseni oczekavage.
11) U kobky podvěžní, u bývalého vchodu, náhrobek s nápisem v latince:

1615 TUTO LEZI STATECZNY PAN VLADYKA VONDRZEG 
Z CHMELNYHO …

12) U velkého oltáře po straně evangelijní epitaf s latinským nápisem:
ANNA APOLLONIA COMESA PARADISI ANANAE DE OPPERS-

DORF, OBIIT DIE 23 DECBRIS 1687.

13) U sakristie epitaf psaný velkou latinkou:
LETHA 1675 DNE 22 SETBRIS USNUL V PANU FRANCISCUS 

ANTONIUS FRIDERICUS IGNATIUS SWATE RZIMSKE RZISSE 
HRABIE

Z LASSAGA PARADISU VIEKU SWEHO MAGE 9 NEDIEL

Jan Podhola 
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Petr Nymburský ve finále světového poháru!
V minulém čísle jsem jen tak lehce naznačil, co Petra v letošní sezóně 

čeká. Dneska to trošku rozeberu a článeček věnuji jemu. Už nadpis hodně 
napověděl, ale neprozradím vše hned na začátku. 

Nejdřív se zmíním o jeho domácím programu v běžném měsíci - týdnu. 
Studuje v Praze vysokou školu, a tak v pondělí ráno je to cesta autem 
do Prahy. Prý zážitek, sami znáte. Pokud se vše podaří, ve středu přesun 
do Plzně na trénink, či krátké soustředění a v pátek přesun domů. Další 
trénink – vzduchovka v tělocvičně. Pokud zrovna není ve světě, ještě musí 
absolvovat Kontrolní závody reprezentace v Plzni. Ty jsou od čtvrtka 
do neděle jednou za měsíc. 
V neděli domů, nafasovat jídlo 
a oblečení a čau, mami, já jedu. 
V Černovicích ho tedy moc 
nepotkáte. Možná někdy v Opeku 
u rohlíků nebo v železářství, když 
shání šroubky na modernizaci 
svých zbraní. Pořád modernizuje 
– jde s dobou. Takže poskytnu pár 
fotek pro aktualizaci. 

Už pár let střílí za Duklu Plzeň 
a nyní se ve všech disciplínách 
v žebříčku reprezentace pohybuje 
od prvního do třetího místa 
v kategorii mužů. Zmínil jsem se 
o zbraních, takže vám jen zlehka 
nastíním, čím střílí. Vzduchovou 
pušku má zapůjčenu z Dukly. 
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Značka je Feinwerkbau 800 německé výroby o ceně i s doplňky skoro 100 
tisíc korun. Má ji třetím rokem a letošní sezónu si spolu opravdu rozumí. 
Malorážka je jeho druhá zbraň z Dukly. Je to výrobek švýcarské firmy 
Bleiker a cenu ani psát nebudu, protože by se vám podlomila kolena. Je 
to zbraň, se kterou střílí světová špička sportovních střelců, pochopitelně 
i Matt Emmons.

Tak asi už začínáte chápat, proč střílí za Duklu a ne za Černovice. 
Přestože se radní občas praští přes kapsu a nějaká stovka nám přistane 
na našem účtu, Petrovy výdaje by značně nabořily městský rozpočet. Jen 
jedna jeho rána z malorážky stojí skoro 9 Kč a on jich vystřelí víc jak 500 
za týden. A dost o penězích, pojďme na výsledky a jeho toulky po světě.     

O tom, že byl koncem března v Malajsii, jsem se letmo zmínil minule. 
Tam se mu nelíbilo. Časový posun sedm hodin je na těle znát (prý, já tam 
nebyl), jídlo je jiné – nejsme na to prostě zvyklí. Výsledky byly perfektní, 
ale když zůstanete jeden bod pod finálovou čarou, je to škoda. Deváté 
místo na světovém závodě ale není k zahození. 

V polovině dubna přišel světový pohár v Koreji. Cesta tam 18 hodin 
přes Paříž, časový posun osm hodin, jídlo nic moc, hotel supr, střelnice 
taky, návrat 29. dubna. Výsledky jsou přímo přenášeny on-line, takže jsem 
Petra – tedy spíš jeho jednotlivé zásahy, sledoval doma u počítače. Vstávat 
ve 2 ráno není úplně moje hobby, ale stálo to za to. Výsledky byly nad 
jeho průměrem a v každém závodu nebyl daleko od finále. Světová špička 
je ale neuvěřitelně vyrovnaná. Pěkně se to píše, když do té špičky patří 
obyčejný kluk z Rytova. 

Další program: v pátek 4. května stihneš závod v Plzni a v neděli 
odlítáš do Ameriky. Tak jo. Forma roste, a tak si v Plzni vystřílel bronz 
za Emmonsem a Sauveplanem z Francie a k tomu přidal zlato v družstvech. 
Pro mě to byl obrovský zážitek. No a do Ameriky jsem už nemusel. 

Letěli přes Frankfurt do Atlanty a pak autem 2 hodiny na střelnici 
u vojenské základny Fort Benning. Byli tam 10 dní, strava výtečná, hotel 
velmi pěkný a hlavně, Petrovi tenhle světový pohár vyšel jak nikdy. Opět 
jsem závody sledoval na internetu, nervózní jak sáňky v létě. Střelba 
vkleče není jeho nejsilnější stránka, ale že bude od začátku závodu v čele, 
mě dostalo. Pak pokračoval vleže a ze čtyřiceti ran ani jednou neminul 
desítku!!! Tak to je dílo! Teď „ustát“ polohu vstoje. Když je „den“, tak 
vychází všechno. Petr trefil vstoje dokonce deset desítek v řadě (desítkový 
kruh má pouhý 1 cm!) a postoupil do finále světového poháru mezi osm 
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nejlepších střelců!  Obrovský úspěch. Ve finále střílel taky pěkně, ale 
pánové soupeři byli o malinko lepší. Nevadí, potrénujem.

Druhý den byl další závod – tentokrát vzduchovka. Byl to pátek 
odpoledne, takže i my měli trénink. Moc jsem toho neviděl, ale opět 
od začátku se držel blízko finále. Posledními ranami se opět probojoval 
mezi nejlepších osm. Je to zhruba po dvaceti letech, kdy v kategorii mužů 
je český zástupce 2x ve finále světového poháru!!! Tentokrát to bylo 
lepší – bral 7. místo. I finále vzduchovky potrénujem! 

A co ho čeká? Začátkem září mistrovství světa. Kde? Zase v Koreji. 
Už je známá nominace a bude to silný chlapský tým. Opět se tam střílí 
vzduchovka i malorážka. Ale předtím spousta tréninků doma i v Plzni, 
soustředění v Německu a další a další příprava.  

Tak, mami, potřebuju vyprat, zabal mi něco k jídlu a já letim!   
Přeji pevnou ruku a jasné oko.     

Nymburský st.

Retro tancovačka
Černovická sokolovna ožila večer v sobotu 19. května díky Českému 

svazu žen, který uspořádal Retro tancovačku z období první republiky.  
O hudební doprovod se postarala kapela Efekt Band z Pacova.
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V ten večer by nikdo při vstupu do sálu nepoznal, že žijeme v roce 
2018, protože ženy si připravily překvapení v podobě módní přehlídky, 
která byla motivována lázněmi Svatá Anna. Bylo předváděno různorodé 
oblečení tehdejší doby. Objevily se například modely dlouhých šatů, 
sportovní oděvy a nechyběla ani pánská móda. Dobu dokreslovaly také 
promítané fotky z lázeňského objektu a vyzdobená sokolovna.

Velké poděkování patří všem, kteří na Retro tancovačku přišli a přede-
vším těm, kteří se oblékli v duchu první republiky, a že vás byla většina! 

Děkujeme městskému úřadu za finanční podporu.

Cesta pohádkovým světem...

V sobotu 2. června jsme v oboře u zámku přivítali naše malé, kteří cesto-
vali „pohádkovým světem“. Po cestě navštívili několik různých světadílů, 
zemí, a na sedmi stanovištích plnili různě náročné úkoly.  Putování jsme 
začali na parkovišti u zámku, kde děti malovaly křídami krásné obrázky. 
No a začínali jsme, jak jinak, v České republice. Děti si mohly udělat 
vlajku ČR, mohly střílet hokejkou na brankáře Haška, na dalším stanovišti 
navštívili Rusko, kde skládaly Matrjošky, také navštívily Itálii, Japonsko, 
Jamajku, potkaly šamana. Odměnou byl dětem opečený buřtík a každé 
z dětí dostalo perníkovou zeměkouli. 

Počasí nakonec vyšlo, i když ten černý mrak nás trochu vystrašil. Prožili 
jsme společně krásné letní odpoledne. Tak, cestovatelé, zase příště na vi-
děnou! 

ČSŽ, anebo spolek „Včera, dnes a zítra“
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Pro čisté Černovicko
V sobotu 21. dubna proběhl další, v pořadí již 11. ročník akce „Pro 

čisté Černovicko“ pořádaný členy PS Svidník ve spolupráci se ZŠ a MŠ 
Černovice. Slunečné sobotní odpoledne se rozhodlo jen několik oby-
vatel města strávit prospěšnou činností, a tak s rukavicemi, ve vestách, 
s kyblíky a igelitovými pytli vyrazili do příkopů příjezdových silnic 
a ulic našeho města, aby jej zbavili odpadků, které se zde přes zimu 
nashromáždily. Odměnou pro každého byl opečený špekáček a občerst-
vení v hospůdce U Dubu. Všem zúčastněným bychom chtěli touto cestou 
ještě jednou poděkovat.

A co si přát do příštího ročníku? Snad jen méně odpadků kolem nás 
a více ochotných „sběratelů“, kterým není pořádek ve městě a jeho okolí 
lhostejný.

K. Pařízková

Májovou Vysočinou 
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Poslední květnovou sobotu se vydalo několik desítek účastníků na již 
tradiční procházku Májovou Vysočinou pořádanou Pionýrskou skupi-
nou Svidník. Na trase bylo připraveno několik stanovišť s různými úkoly 
a během cesty si pochodníci mohli potrápit mozkové závity u záludných 
kvízových otázek. Letošní putování nabízelo zastavení hned u tří nově 
zbudovaných vyhlídkových míst nedaleko obcí Stružky a Rytov. Sluneč-
né odpoledne jsme jako obvykle zakončili opékáním špekáčků, tentokrát 
v Zámecké oboře. Velké poděkování patří všem, kteří zůstávají věrnými 
účastníky našich akcí a dávají nám tak alespoň malou naději, že svůj čas 
a energii investujeme tím správným směrem…

K. Pařízková
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Život tropí hlouposti a my je fotografujeme 24.

Copak lze ještě vyrábět kromě výrobků?

Jan Podhola

Několikanásobná rezerva. Kdo je připraven, není zaskočen!
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Tip na knihu
Příjemné léto můžete strávit s kni-

hami Marty Davouze. A určitě nepro-
hloupíte.

Spisovatelka je vtipná, pohotová, 
svérázná a nic nepředstírá. 

Rodinné soužití s Vladimírem Že-
lezným, bývalým ředitelem televize 
Nova, nekompromisně líčí v románu, 
Vypadni z mýho života!

Vyprávění o další etapě svého života na francouzském venkově nazvala 
Dům v Bretani a stalo se její nejčtenějším dílem.

Inspiraci pro dovolenou po Evropě můžete získat v knize Loď v Bretani. 
A prozatím její poslední román Celej Franz! je biografie Věry Saudkové, 

neteře Franze Kafky a manželky slavného překladatele díla Williama Shake-
speara. Autorka její pohnutý a těžký osud podala s velkým obdivem. 

Kdo si bude chtít vychutnat svérázné a vyhraněné názory Marty Davouze 
na život v naší polistopadové společnosti, začte se do knihy fejetonů Zrca-
dlení. Určitě bude souhlasit s názorem čtenáře, který o autorce řekl, že umí 
říct nahlas to, co si ostatní jen myslí.

Marta Davouze 4. 7. 2018 zemřela ve věku 73 let.
Dagmar Strnadová

Městská knihovna ČERNOVICE
Z nových knih

Pro dospělé
Vondruška V. – Jičínské pole mrtvých
Řehořová M. – Kámen jsem dostal 
darem
Jakoubková A. – mluvit o EX…není 
dobré pro SEX
Padevět J. – Ostny a oprátky
Mc Partlinová A. – Poslední dny 
Rabbit Hayesové
Hons O. a kol. – Příběhy z válečných 
a poválečných Sudet

Imbach J. – Radost z Bible
Klimečková J. – Slib svatojánské noci
Adámek J. N., Royt J. N. – 
Svatolazarská úcta ve středověkých 
Čechách
McCaig D. – Život Ruth
Moyesová J. – Dívka, již jsi tu zanechal
Sparks n. – Poslední píseň
Chamberlainová D. – Utajená sestra
Pflüger A. – S konečnou platností
Matyášová B. – Lucie v pozici stromu
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Stannard R. – Věda a víra
Kardovi Jakub a Blanka –  Kublanka 
vaří doma
Stárková m. – Modré okenice
Harrisová L. – Vražda na mexický svátek
Haasseová H. S. – Černé jezero
Webster R. – Čtení z obličeje
Hrušková M. – Podivuhodné stromy
Rečková J. – Kvalita života
Erri De Luca – Obnažená příroda
Vácha D. – Horké léto 1918
Hrašková E. – Nebe voní tebou
Maňeruová M. – Záhada královny 
Nefertiti
Maňeruová M. – Kleopatřina pomsta
Junek V. Hejna T. – Pravda o první 
republice
Greiner K. – Superpotraviny – 
tuzemské divoké rostliny
Hošek J. – Jiná Británie
Rýdlová L. – Lahodné dipy
Ritterová C. – Rostlinná antibiotika si 
vyrobíme sami
Meyline – Tetování
Jirásek Z. – Život není takový, jak si 
přejeme
Elliotová E. – Stvořena ženou
Pratchett T. – Barva kouzel
Light S. – Alchymie hojnosti
Růžička M. – Mrtvá na pranýři
Gavalda A. – Citlivá místa
Steun E. a kol. – Šumavští rodáci 
vzpomínají 3
Táborská D. – Běsa

Pro děti
Hsi-Huey Liang – Ilustrované dějiny 
moderní Evropy
Lomová L. – Anča a Pepík
Muellerová D. H. – Půlnoční strašidlo
Kinney J. – Deník malého poseroutky 
– Výprava za teplem
České říkanky, básničky, ukolébavky
Jedličková M. – Zvonilka – Piráti
Lebeaume J. – Víš, jak věci fungují?
Březinová I. – Začarovaná třída
Kolbová S. – Vlaj, hřívo, vlaj
Schlüter A. – Drákula a já
Russellová R. R. – Deník Mimoňky
Lebeda J. – Medovníček a Barvínek
Lebeda J. – Medovníček, Medulka 
a panenka Rózinka
Křišťanová D. – Příběhy o mašinkách 
– Hledá se Hugo
Rožnovská L. – Skřítci školkovníčci
Fendrichová N. – Napínavý závod
Fendrichová N. – Poklad z vrakoviště
Fendrichová N. – Zkouška odvahy
Maněruová M. – Zmizení papyru 
turínského
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Změna praktického lékaře v Černovicích 
Od 1. srpna 2018 se stane provozovatelkou ambulance všeobecného 

praktického lékaře v Černovicích a Kamenici na Lipou MUDr. Beatrica 
Kazíková, která přebírá praxi po MUDr. Olze Otáhalové. Nepřímo tak 
navazuje na rodinného předka MUDr. Matěje Krajce, který byl obvodním 
lékařem v Černovicích v letech 1896–1933. MUDr. Kazíková doposud 
pracovala v léčebně dlouhodobě nemocných Třebotov, v soukromé klinice 
Respimed a naposledy v Poliklinice na Praze 1. Paní doktorka Otáhalová 
pracovala v Černovicích dlouhých 34 let, a proto jí patří velký dík za od-
vedenou práci.

Ordinační hodiny Černovice

      Odběry Akutní Objednaní Dobešovská 590
Telefon:

565 492 429
e -mail:

info@mudrkazikova.cz
www.mudrkazikova.cz

Pondělí – 13–1430 1430–1830

Úterý 7–8 8–10 10–14

Středa 7–8 8–9 9–10

Čtvrtek 7–9 9–10 10–11

Pátek – –  – 

Foto Popis Adresa Kontakt cena

Město Černovice nabízí 
k prodeji parcely pro 

rodinné domy. Parcely 
od 720 do 1200 m2, 

přípojky vody, elektřiny, 
kanalizace a plynu. 

Východní 
část Černovic 

ve směru 
od Svatavy/

Věžné

Podatelna města 
Černovice

Mariánské náměstí 
718 394 94 Černovice

posta@mestocernovice.cz
565 492 102

350 Kč /m2, 
pokud dojde 
ke kolaudaci 
stavby do 3 let 

od prodeje, pak 
250 Kč/m2. 

Prodej stavebních parcel
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Pozvánka na Černovicko se baví – 2018 

Zveme srdečně všechny, kdo se chtějí pobavit,  
na již 12. ročník akce Černovicko se baví. 

Těšíme se na vás v sobotu 11. srpna odpoledne 
na černovickém tržišti a na dalších místech  

našeho města.  

Kulturní komise Města Černovice
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Setkání bývalých fotbalistů a funkcionářů
Vzhledem k tomu, že náš život zvláště v pozdějším věku stále rych-

leji ubíhá, uspořádali bývalí fotbalisté po dvou letech znovu „přátelské 
posezení bývalých hráčů a funkcionářů TJ Sokol Černovice“, tentokráte 
v salonku restaurace „U Dubu“. Jednalo se o neformální besedu bez 
předávání jakýchkoliv medailí, uznání či pamětních listů. Všichni byli 
rádi za to, že se opět vidíme a máme možnost u pěnivého moku za-
vzpomínat na mládí, kamarády a nejpopulárnější kolektivní hru planety 
zvanou fotbal. Na setkání přijeli např. bývalí fotbalisté Vladimír Cho-
chola z Ústí n/Labem, Petr Rak z Jirkova, Ladislav Chyška z Chrudimi, 
František Holický ze Slatiňan, Josef Šonka z Prahy, Vlastimil Soukup 
z Hradce Králové a další z různých koutů republiky. Nejstarší z účast-
níků byl 89letý Václav Macháček ze San Franciska, žijící v USA již 55 
let, druhým nejstarším pak 86letý Oldřich Kalina z Kralup n/Vltavou, 
který je jen o měsíc starší černovického Alfréda Tellera st., omluveného 
ze zdravotních důvodů. Vzpomínalo se na Jozefa Lehotského, Dr. Petra 
Štanigla, Jiřího Žemličku a Bohumila Milichovského, kteří nás opustili 
v posledních dvou letech. 

Vystoupení Františka Holického bylo zaměřené na dobu, kdy oblékal 
dres fotbalové reprezentace, kam se vypracoval coby dorostenecký fot-
balista Spartaku Sezimovo Ústí, kde byl v učení. Své povídání doplnil 
vzorně vedenou písemnou korespondencí a fotografiemi, což následně 
ocenil i přítomný kamarád z učení, taktéž výborný fotbalista Pavel Kul-
vejt z nedaleké Kamenice n/L. a tehdejší vychovatel domova, univerzál-
ní černovický sportovec (skok o tyči, kopaná) Josef Novotný. Fanda měl 
své vystoupení velmi dobře připravené. Částečně bylo narušeno projekcí 
z vyprodané Letné při loučení Tomáše Rosického, bývalého kapitána re-
prezentace s hráčskou kariérou. Nutno dodat, že v současné době dělá 
Černovicím radost i 16letý syn Kamila Pravdy David, fotbalista prvoli-
gového SK Dynamo Č. Budějovice, který je i ve výběru reprezentace ČR 
mladšího dorostu. 

Organizátoři příštích setkání plánují oslovit další černovické odcho-
vance, kteří nastupovali za různé oddíly a mužstva ve vyšších soutěžích 
(např. Karel Kmeťo, Josef Nemeškal, Ladislav Toman-kopaná), případně 
se obrátí na zástupce dalších sportovních odvětví (Josef Novotný, Pavel 
Voráček-atletika, rodina Mazancova-hokej a další). 
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Poté vystoupil předseda fotbalového oddílu Miloslav Paďourek. Hovo-
řil o objektu sokolovny, zpracované studii a odborných posudcích na stá-
vající objekt včetně názorů městského zastupitelstva. Krátce upozornil 
na současný stav v oddíle kopané a blížící se oslavy 90. výročí fotbalu 
v Černovicích plánované na rok 2019.

Při loučení jsme si slíbili, že naše přátelské posezení bude mít pokra-
čování za dva roky. Organizátoři setkání děkují tímto obsluhujícímu per-
sonálu restaurace „U Dubu“ za vstřícnost, milé vystupování a vzorné za-
jištění akce, hasičům za zapůjčení zahradního nábytku a Matěji Holubovi 
za krásné společné i skupinové fotografie. Více jak 40 bývalých fotbalistů 
a funkcionářů bude dlouho vzpomínat na pohodový červnový večer. 

 P. Podskalník, bývalý sekretář kopané

Citát
Bez přátel není štěstí,  

ale bez neštěstí nepoznáme přátele. 

anglické přísloví
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